
 

RØMSKOG KOMMUNE 
RÅDMANN 

 

 

Møteinnkalling 

 

Utvalg: VILTNEMND 

Møtested: Kommunehuset, gammel spisesal 

Møtedato: 07.05.2018 

Tidspunkt:  19.00 

 

Forfall meldes på tlf 69 859177 eller e-post postmottak@romskog.kommune.no til 

sentraladministrasjonen, som sørger for innkalling av varamenn.  

 

Varamenn møter kun ved spesiell innkalling. 

 

Saksnr. Arkivsaksnr.   

 Innhold  

PS1/18 18/197   

 FELLINGSRAPPORT FOR ELG I RØMSKOG KOMMUNE FOR 2017  

 

PS2/18 18/199   

 Eventuelt  

 

 

 

 

 

Det vil bli gitt en del orienteringer og referater i møtet. 
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RÅDMANNENS INNSTILLING: 

Rømskog viltnemnd tar fellingsrapporten for 2017 til orientering. 

 

 

SAKENS FAKTA: 

Alle jaktlagene er organisert i to bestandsplanområder. Bestandsplanområdene får tildelt sine 

fellingstillatelser som frie dyr for hele bestandsperioden på tre år. Valdene har nå avsluttet 

andre året i bestandsplanperioden.  

 

En vedlegger en oversikt for skutt og sett elg på Rømskog for 2017 totalt og for hvert jaktlag 

etter tidligere utarbeidet mal. Oversikten viser også prosentvis fordeling på kjønn utfra totalt 

skutte dyr og prosentvis skutt utfra tildelingen. 

 

Vedlegger også en oversikt over tildelt og felt elg, samt bestandsutviklingen for Rømskog 

totalt og for hvert vald for perioden 2007 – 2017 En oversikt over slaktevekter som er lagt inn 

i hjorteviltregisteret for perioden 2008 – 2017 vedlegges også. 

 

Helse- og miljøkonsekvenser 

Jakt er en stor friluftslivsaktivitet på Rømskog og har stor sosial og rekreasjonsmessig 

betydning. Jaktrettshaverne og kommunen har en oppgave å forvalte elgbestanden på en 

bærekraftig måte. Elgforvaltning i ulverevir kan være utfordrende, noe som Rømskog har 

erfart nå i mange år. 

 

Økonomi 

Utleie av jakt og elgjakt har tidligere betydd en god del for jaktrettshaverne i forhold til 

næringsinntekter. Nedgangen i elgbestanden har endret på dette, mens en lavere elgbestand 

kan gi mindre skogskader og forringelse av trevirket. 

 

I 2017 ble det felt 43 dyr på til sammen ca 5 000 kg. En førstehåndsverdi på kjøttet på 75 

kr/kg utgjør ca kr. 375 000. 

 

Relevante bestemmelser 

Viltloven 

Hjorteviltforskriften 

Kommunal målsetning for hjorteviltforvaltningen i Rømskog kommune 

Bestandsplanene 

 

 

 

 

VURDERING: 
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Dette er andre året i bestandsplanperioden der det ble gjort noen grep i bestandsplanen. 

Minstearealet på 2000 daa pr. dyr er fraveket med 50% til 3000 daa og andelen kalv er satt til 

50 %.  

 

Dataene ovenfor er på grunnlag av «Sett-elg» skjemaene og slaktevektskjemaer som jaktlaga 

leverer. Dataene blir lagt inn i www.hjorteviltregisteret.no og er allment tilgjengelige. Når en 

går inn i tallmaterialet og ned på vald og jaktlagsnivå er datagrunnlaget svært lavt. I perioden 

1995 til og med 2017, som det er lagt data inni hjorteviltregisteret, ble det i 2014 felt det 

lavest antall elg under jakta i Rømskog med 31 dyr. I 2015 og 2016 ble det felt 35 dyr, mens 

det i 2017 ble felt 43. 

 

Produktiviteten for elgbestanden kan vurderes ut fra dataene «sett kalv pr. ku» og «sett kalv 

pr. kalvku». For Rømskog sin del har «sett kalv pr. ku» og «sett kalv pr. kalvku» 

(tvillingraten) gått ytterligere noe ned igjen fra i 2016.  

 

Prosent ku med kalv av alle kyr gikk også ytterligere ned fra 2016 og ligger på 35,77 %. 

Nordre Rømskog gikk ned fra 43% i 2016 til 31% i 2017, mens Sundsrud og Flaten/Trosterud 

gikk fra 46 til 44%. En har nå en svært lav tilvekst i elgbestanden på Rømskog. Sett ku pr. 

okse ligger på 2,56 der Nordre Rømskog har noe høyere andel ku pr okse enn Sundsrud og 

Flaten/Trosterud. Prosent ku med kalv av alle kyr varierer i forhold til tilstedeværelse av ulv i 

de forskjellige årene og områdene i kommunen. 

 

Mangel på okser og særlig storokser kan også være en medvirkende årsak til at prosent ku 

med kalv av alle kyr er lav. Undersøkelser viser at kuene ikke lar seg bedekke av ungoksene 

ved den første brunsten i påvente av større okser. Det er ikke alle som er enige i dette, men 

hvis kua ikke blir bedekket før ved ombrunsten og kanskje av ungokser, vil dette medføre sent 

fødte kalver med lavere sjanse til å opparbeide seg gode vekter og kondisjon før vinteren. 

Dette gir en ond sirkel som medfører dyr med dårligere kondisjon som igjen gir dårligere 

produktivitet til å bære fram kalver. Ungokser som benytter mye energi i forbindelse med 

brunsten vil også tape mye kroppsvekt og kan få problemer med å bygge seg opp igjen. 

 

 

KONKLUSJON: 

Videre forvaltning av elgbestanden må vurderes kontinuerlig sammen med elgvaldene. 

 

 

VEDLEGG: 

Diverse statistikk 

 

 
UTSKRIFT SENDES:  

 

 

 

http://www.hjorteviltregisteret.no/
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